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1) Status 
 
Via dit raadsvoorstel bieden wij u de gelegenheid uw wensen en bedenkingen kenbaar te maken bij 
het voorgenomen besluit van ons college inzake deelname aan PlantLab. Daarnaast bieden wij op 
grond van uw budgettaire bevoegdheid ter vaststelling aan het voorstel om het in het structuurfonds 
opgenomen bedrag voor een incubatorgebouw ad. € 1,= miljoen in te zetten ter afdekking van de 
kosten (m.n. rente) en risico’s die voortvloeien uit de aan de BIM te verstrekken lening. 
 

2) Samenvatting 
De N.V. Bossche Investerings maatschappij (BIM) en de NV Brabantse Ontwikkelings Maatschappij 
(BOM) zijn gevraagd risicodragend te investeren in de doorontwikkeling van PlantLab. Dit bedrijf is 
gevestigd in het Westertoren Innovation Centre (hierna WTIC) in ’s-Hertogenbosch en beschikt over 
een gepatenteerde uitvinding: de Plant Production Unit. 
 
Door PlantLab kan voedselproductie plaatsvinden onder volledig geconditioneerde omstandigheden in 
een meerlagenkwekerij, onafhankelijk van klimaat en seizoen. De productie van voedsel kan op 
afstand aangestuurd worden door een software-programma, het ‘Plantlab Operating System’. Dit 
systeem is  door  Plantlab ontwikkeld  op basis van jarenlang onderzoek naar plantgroeiprocessen.  
 
Het teelt concept heeft zich  inmiddels als productiemethode bewezen en is er  klaar voor om de markt 
op te gaan. De huidige aandeelhouders van PlantLab willen de gewenste doorontwikkeling naar een 
commercieel bedrijf realiseren met een grote strategische partner én met regionale en kennispartijen, 
in concreto de BIM en de BOM.  
 
Plantlab is overtuigd van de voordelen van vestiging in De Gruyter Fabriek. Het bedrijf wil hiermee per 
1 augustus aanstaande starten. De inbreng van € 6,= miljoen extra vermogen is daarvoor 
noodzakelijk. Daarom is nu het verzoek neergelegd bij de NV Brabantse Ontwikkelings Maatschappij 
(hierna BOM)  en bij de BIM om ieder € 3,= miljoen te investeren. 
 
Ons college is voornemens in te stemmen met de participatie van de BIM in PlantLab voor maximaal  
€ 3,= miljoen. Voor de gemeente is dit een indirecte deelneming. Met de voorgenomen participatie 
blijft een jong, veelbelovend kennisintensief bedrijf (in het bijzonder de Research en Development 
functie)  behouden voor ’s-Hertogenbosch/Brabant. In een aantal opzichten is dit van groot strategisch 
belang. In dit raadsvoorstel schetsen wij dit belang, in het bijzonder voor de ontwikkeling van het 
economisch cluster Agro, Food, Health en Farma, speerpunt van ons economisch beleid. Bovendien 
lichten wij de keuze voor een participatie toe op basis van het afwegingskader dat hoorde bij de vorig 
jaar door Uw Raad vastgestelde ‘Kaders Verbonden Partijen’.  
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De BIM is het instrument dat de gemeente heeft voor dit soort participaties. Dit bedrijf is gelet op de 
huidige financiële positie, niet in staat zelf de gevraagde middelen op te brengen of zelfstandig op de 
geldmarkt te verkrijgen. Daarom zijn wij voornemens de BIM een lening te verstrekken welke 
toegesneden is op dit concrete project. De risico’s van de participatie komen voor rekening van de 
gemeente. 
 
Door de BIM zal geen normale rente (kunnen) worden vergoed over deze lening. Pas op termijn is 
rendement aan de orde. Wij stellen dan ook voor de kosten, in het bijzonder de gederfde rente, en het 
risico van de lening aan de BIM af te dekken uit de in het structuurfonds gereserveerde € 1,= miljoen 
voor een Incubatorgebouw.  
 
 

3) Voorstel 
Bijgaand concept-raadsbesluit vaststellen waarin wordt gevraagd om te besluiten tot: 
 
1. Het per motie kenbaar maken van eventuele wensen en bedenkingen bij het  
voornemen van het college om de volgende besluiten te nemen: 
 
1) De N.V. BIM neemt deel aan PlantLab voor rekening en risico van de gemeente, onder de  
voorwaarde dat de BOM op basis van het businessplan van PlantLab eveneens overgaat  
tot participatie;  
2) Een lening van maximaal € 3,= miljoen wordt verstrekt aan de BIM ten behoeve van de 
inbreng van eigen vermogen in PlantLab. 
 
2. Het in het structuurfonds opgenomen bedrag voor een incubatorgebouw ad.  
€ 1,= miljoen in te zetten ter afdekking van de kosten (m.n. rente) en risico’s die 
voortvloeien uit de aan de BIM te verstrekken lening en hiertoe de begroting 2012 (programma ruimte 
voor bedrijvigheid) te wijzigen. 
 
 
 
 
 

Steller :  Piet Jan den Dikken / Sjef de Pont 

Tel. : (073) 615 5368 

E-mail : p.dendikken@s-hertogenbosch.nl 
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4) Aanleiding 
 
Plantlab is een jong bedrijf (2008 opgericht), gevestigd in het Westertoren Innovation Centre in 
‘s-Hertogenbosch. Het bedrijf heeft een gepatenteerde uitvinding gedaan: de Plant Production 
Unit.  Dit is een zeer innovatieve teeltcel voor planten en gewassen, die kan functioneren 
zonder daglicht, die  optimaal computergestuurd  is ingeregeld voor plantgroei.  De innovatie 
zit in de integrale optimalisatie van alles wat de plantgroei bevorderd, zoals lichtkleur en -
frequentie, temperatuur, vocht, luchtstromen en CO2-regeling. Deze innovatie is gebaseerd op 
meer dan 10 jaar research. 
 
PlantLab wil deze Plant Production Unit doorontwikkelen tot een exportgereed product. Wij 
achten de verdere ontwikkeling van PlantLab binnen onze stad van groot strategisch belang 
voor ’s-Hertogenbosch/Brabant in het algemeen en voor de verdere versterking van  de Agro, 
Food, Health en Farma-sector in het bijzonder. Om deze doorontwikkeling mogelijk te maken, 
is op korte termijn een investering noodzakelijk van € 6 miljoen. Ons college is voornemens 
via de N.V. BIM voor een bedrag van € 3,= miljoen te participeren in PlantLab. In dit 
raadsvoorstel schetsen wij waarom een dergelijke participatie gewenst en verantwoord is.  
 
In februari 2011 zijn door uw Raad de kaders voor de omgang met verbonden partijen 
vastgesteld. Daarin is vastgelegd dat het college ook bij indirecte deelname door de gemeente 
’s-Hertogenbosch aan een privaatrechtelijke rechtspersoon geen definitief besluit neemt 
anders dan ‘nadat de raad zijn wensen en bedenkingen kenbaar heeft gemaakt’.  
 
Om de BIM in de gelegenheid te stellen het benodigde kapitaal in te brengen, zal de 
gemeente een lening verstrekken aan de BIM. Ook het verstrekken van een lening is 
voorbehouden aan het college. Indien echter sprake kan zijn van ingrijpende gevolgen voor de 
gemeente, neemt het college geen besluit dan nadat de Raad zijn wensen en bedenkingen ter 
zake ter kennis van het college heeft kunnen brengen. Door middel van dit raadsvoorstel 
stellen wij u hiertoe in de gelegenheid. 
 
 

5) Inhoud 

 

Het bedrijf PlantLab 

Plantlab is in 2008 opgericht.  Het bedrijf is gevestigd in het Westertoren Innovation Centre 

(hierna WTIC) in ’s-Hertogenbosch en heeft voorts testfaciliteiten staan bij HAS Den Bosch. 

 

PlantLab heeft na jarenlang onderzoek een gepatenteerde uitvinding gedaan: de Plant 

Production Unit. Dit is een meerlagenkwekerij die de sleutel vormt naar voedselproductie 

overal ter wereld, desgewenst midden in de stad: veilig, zeker, mooi, lekker, voedzaam, met 

per teeltlaag 30x hogere producties per m2 dan in het open veld, met 90% minder water en 

vrij van ziekten en plagen en daarmee vrij van het gebruik van pesticiden. Voedselproductie 

wordt hiermee mogelijk daar waar de consumenten wonen. Zonder transport, vers geoogst op 

het moment dat de producten klaar zijn voor consumptie. Er kan dus voedsel geproduceerd 

worden op bestelling: op het juiste moment, in de juiste hoeveelheid. De voordelen zijn 

evident: geen milieubelasting meer door transport van voedsel of gebruik van 

gewasbeschermingsmiddelen, waterbesparing en gegarandeerde kwaliteit (voedselveiligheid). 

De nieuwe teeltmethode is daarom ook van groot maatschappelijk belang. 

 

Productie vindt plaats onder volledig geconditioneerde omstandigheden in een gebouwde 

omgeving  met blauw, rood en verrood LED-licht. Daarmee vindt de productie onafhankelijk 
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plaats van klimaat en seizoen. De productie van voedsel kan op afstand aangestuurd worden 

door een software-programma, het ‘Plantlab Operating System’. Dit systeem is  door  Plantlab 

ontwikkeld  op basis van jarenlang onderzoek naar plantgroeiprocessen. Het product is zeer 

geschikt voor teelt van plantaardige gewassen in steden (eigenlijk een moderne vorm van 

Stadslandbouw). 

 

In een gebouwde omgeving kan met deze methode op een geringe oppervlakte grote 

hoeveelheden voeding worden geproduceerd. 

Er is erg veel belangstelling voor dit revolutionaire product, ook en vooral internationaal 

(China), Deze innovatieve teeltmethode wordt algemeen gezien als dé oplossing voor de 

voedselproductie in grote (wereld) steden. 

 

Plantlab heeft sinds 2010 een aantal teeltcellen in gebruik voor  onderzoek in opdracht van 

derden, maar vooral  eigen R&D. De teeltcellen worden daarnaast gebruikt door HAS Den 

Bosch voor onderzoek en onderwijs. PlantLab  heeft  sinds jaar en dag een nauwe 

samenwerking met HAS Den Bosch.  

 

De doorontwikkeling van PlantLab 

Het teelt concept heeft zich  inmiddels als productiemethode bewezen en is er  klaar voor om 

de markt op te gaan. PlantLab wil de gewenste doorontwikkeling naar een commercieel bedrijf 

realiseren met de steun van 3 soorten aandeelhouders:  

 

1. De 4 founders van PlantLab: samen minstens 25% van de aandelen, in combinatie met 

maximaal commitment, gebondenheid en betrokkenheid. 

 

2. Regionale en kennispartijen: maximaal 25% belang ter versterking van de onderneming.  In 

concreto is de vraag neergelegd bij de NV Bossche Investerings maatschappij (BIM) en de NV 

Brabantse Ontwikkelings Maatschappij (BOM). 

 

3. Een grote strategische partner: Een grote strategische partner  met een 

meerderheidsbelang van 51% of meer. Deze partner dient de door PlantLab ontwikkelde 

techniek te omarmen en in eigen huis te kunnen toepassen als een ‘enabling technology’ die 

leidt tot versnelling en concurrentie voordeel voor deze partner, waardoor voor PlantLab direct 

al een ‘thuismarkt’ ontstaat. Daarnaast voorziet het profiel van de strategische partner in een 

bijdrage in de wereldwijde uitrol van PlantLab op het gebied van Urban Horticulture, door inzet 

van haar internationale netwerk, ervaring en financiële slagkracht. PlantLab is in gesprek met 

enkele geïnteresseerde bedrijven. De voorkeurspartner is  een multinational, die 

vanzelfsprekend de gehele investering op zijn conto kan en wil nemen. Verwacht wordt dat zij 

daarvoor  zal verlangen dat een integratie met de eigen bedrijfsactiviteiten plaatsvindt. Dat zou 

betekenen dat PlantLab zich zou vestigen buiten s-Hertogenbosch / Brabant, althans nabij dit 

bedrijf. 

 

Na een aantal  gesprekken hierover met de BIM en gemeente, is Plantlab overtuigd van de 

voordelen van vestiging in De Gruyter Fabriek (hierna DGF), Centrum voor Innovatieve / 

Creatieve Bedrijvigheid. PlantLab is voornemens om in DGF  ruimte te huren (3.000m2, in 

zeven jaar te vergroten tot 8.000 m2) voor haar  toegepaste  Research & Development-

activiteiten. Het bedrijf  wil hiermee per 1 augustus aanstaande starten. De inbreng van € 6,= 

miljoen extra vermogen is daarvoor noodzakelijk. Daarom is nu het verzoek neergelegd bij de 

NV Brabantse Ontwikkelings Maatschappij (hierna BOM)  en bij de gemeente/BIM om ieder € 

3,= miljoen te investeren. 
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De BOM heeft aangegeven in beginsel positief te staan tegenover de gevraagde participatie. 

Vanzelfsprekend dient door Plantlab bij de BOM wel de gebruikelijke procedure voor een 

aanvraag tot participatie te worden doorlopen. De vestiging in ’s-Hertogenbosch van het 

operating centrum, de centrale aansturing van de Plant Production Units Wold Wide, wordt 

hiermee veiliggesteld. Haast is geboden omdat het van belang is om het bedrijf te verankeren 

in onze stad/ de provincie, alvorens toekomstig buitenlands kapitaal hierop zijn invloed doet 

gelden. 

   

Het belang voor onze gemeente 
Met de voorgenomen participatie blijft een jong, veelbelovend kennisintensief bedrijf (in het 

bijzonder de Research en Development functie)  behouden voor ’s-Hertogenbosch/Brabant . 

In een aantal opzichten is dit van groot strategisch belang:  

 

- Het zorgt voor het versterken en zichtbaar maken van het economisch cluster Agro, Food, 

Health en Farma, speerpunt van economisch beleid. 

- Het versterkt de positie van de HAS Den Bosch op het terrein van plantkunde. PlantLab is 

bereid haar strategische samenwerking met de HAS te continueren en uit te bouwen. 

Sinds 2008 wordt door PlantLab samen met de HAS complementair en verklarend 

onderzoek verricht, als ondersteuning en versterking van het begrijpen van gewassen en 

het ontwikkelen van geheel gesloten teeltsystemen.  

- Naar verwachting trekt de verdere ontwikkeling van PlantLab innovatieve bedrijven aan 

voor de campus Willemspoort e.o. 

- De werkgelegenheid voor op termijn  200 nieuwe banen voor midden en hoger opgeleiden 

op het gebied van tuinbouw, biologie, bedrijfskunde, food design, economie, techniek en 

ICT.  

- Een economisch vliegwieleffect: diverse bedrijven zullen meeliften op de ontwikkeling van 

PlantLab. Het gaat hierbij om bedrijven die betrokken zijn bij ontwerp, bouw en nazorg van 

de Plant Production Units. 

- Het versterkt de positie van DGF als  Centrum voor Innovatieve / Creatieve Bedrijvigheid. 

- Het concept is een voorbeeld van de vernieuwing en transformatie van de Agro Food in  

‘s-Hertogenbosch, Brabant en Nederland. In potentie is PlantLab vergelijkbaar met een 

innovatief bedrijf als ASML. Daar waar ASML ketenregie heeft door de bouw van machines 

die chips kunnen produceren, heeft Plantlab met de Plant Productie Unit de sleutel in 

handen voor Innovatieve voedselproductie.  

 

Participatie door de gemeente? 

Alvorens besloten kan worden tot het aangaan van een (indirecte) deelneming, dient 

overwogen te worden of een deelneming voor de gemeente de meest geëigende weg is om 

het beoogde doel te bereiken. ’s-Hertogenbosch neemt alleen deel in een verbonden partij 

indien daarmee een publiek belang wordt gediend. Ter ondersteuning van dit 

afwegingsproces wordt binnen onze gemeente een afwegingskader gebruikt dat als bijlage is 

toegevoegd aan de door Uw Raad vastgestelde ‘Kaders Verbonden Partijen’.  
 
In de gemeente ’s-Hertogenbosch geldt als uitgangspunt dat er sprake is van een publiek 
belang indien wij ons de behartiging van een bepaald maatschappelijk belang aantrekken op 
grond van de overtuiging dat dit belang anders niet goed tot zijn recht komt. Dit betekent dat 
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er een toegevoegde waarde moet zijn voor onze gemeente om zich met de activiteit te 
bemoeien.  
 

Onze overwegingen in deze concrete casus zijn de volgende: 

 

1) Is er sprake van een publiek belang? 

Ja, zoals hier boven onder het kopje ‘het belang voor onze gemeente’ is geschetst, kan een 

succesvolle verdere ontwikkeling van PlanLab een belangrijke impuls betekenen voor onze 

lokale (en regionale) economie. Als de gemeente niet bereid is om te investeren, dan is het 

zeer de vraag of deze ontwikkeling hier in ’s-Hertogenbosch/Brabant tot stand komt. Dat is 

gelet op de Food Health Farma ambities van de gemeente en het feit dat de totale Research 

en Development inspanning van PlantLab in onze stad  (WTIC en HAS) heeft plaatsgevonden, 

zeer ongewenst. 

 

2) Is volledige gemeentelijke betrokkenheid bij de behartiging van het publiek belang 

noodzakelijk? 

Nee, nadrukkelijk is sprake van een bestaande private onderneming.  

 

3) Kan de gemeente het publieke belang als opdracht-, subsidie- of regelgever voldoende 

behartigen? 

Nee, de inbreng van vermogen is in deze fase gewenst, zoals hier boven geschetst. De 

inbreng van risicodragend vermogen heeft daarbij onze voorkeur ten opzicht van het geven 

van subsidie. Naar verwachting is hierbij sprake van renderend vermogen.  

 

4) Is een publiekrechtelijke participatie op basis van de Wgr. mogelijk? 

Nee, hier is sprake van een bestaande private onderneming waarin geparticipeerd kan 

worden. 

 

5) Is er sprake van een (tijdelijk) project waarbij een PPS constructie meerwaarde kan 

hebben? 

Nee, er is geen sprake van een tijdelijk project, maar van een in continuïteit werkende 

onderneming. Hiervoor is een PPS constructie niet geschikt. De gemeente beoogt ook via de 

BIM geen eeuwigdurende participatie. De inbreng van vermogen is gewenst om de 

ontwikkeling van het bedrijf in s-Hertogenbosch/Brabant mogelijk te maken, waarna private 

investeerders naar verwachting de rol van aandeelhouder zullen (willen) overnemen. In die zin 

zal er bij het aangaan van de participatie nadrukkelijk een uitstapmoment door de BIM moeten  

worden afgesproken 

 

6) Is privaatrechtelijke deelneming mogelijk en opportuun? 

Ja, de gemeente wordt door PlantLab verzocht om te participeren. In deze fase is de inbreng 

van kapitaal van groot belang om de gewenste ontwikkeling alhier tot stand te brengen. Juist 

de N.V. BIM is voor de gemeente het in dit geval geëigende instrument. Het financieren 

(eventueel middels participaties) van ondernemingen, welke zijn of zullen worden gevestigd in 

’s-Hertogenbosch is een belangrijke statutaire doelstelling van de BIM. Ook in het verleden 

heeft de BIM door middel van participatie (bijvoorbeeld in de Bossche Container Terminal 

Nederland) er toe bijgedragen dat een voor de lokale economie belangrijk bedrijf tot wasdom 

kon komen. Bij de beoordeling van het business plan van PlantLab door BOM en BIM zal 

vanzelfsprekend ook de vraag naar eigen inbreng van door ondernemers achter Plantlab en 

overige investeerders ter dekking van de initiële investering van € 6 miljoen gesteld worden. 
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Risico’s 

De gemeente is alleen bereid tot participatie als een uitgewerkt Businessplan wordt 

goedgekeurd door de BOM. Het participatiebedrijf van de BOM heeft de deskundigheid om 

een dergelijke casus te beoordelen. Voorwaarde voor de  participatie door de BIM is dat de 

BOM overtuigd moet zijn van de soliditeit van het businessplan en zelf bereid is om 

substantieel (indicatief € 2 á 3 miljoen) te investeren. Daarnaast dienen directie en 

commissarissen van de BIM zelfstandig te beoordelen of een participatie in PlantLab door de 

BIM kan worden aangegaan. Zij zullen zich daarbij laten adviseren door één of meer externe 

deskundigen. 

 

Aan de verdere uitrol van het product van PlantLab op de markt zijn onmiskenbaar 

marktrisico’s verbonden. Het betreft momenteel een relatief kleine speler, de bedrijfsvoering 

vraagt veel aandacht bij de verwachte snelle groei, derden zullen trachten het (gepatenteerde) 

concept te kopiëren en zo zijn er tal van risico’s te benoemen. Naar verwachting zullen deze 

risico’s verminderd kunnen worden met een stevige partner, die waarschijnlijk eind dit jaar zal 

instappen. Participatie door de BIM in PlantLab kent dus risico’s als Plantlab onverhoopt de 

verwachtingen niet waarmaakt. Dit betekent dat de gemeente risico loopt op niet of slechts 

gedeeltelijke terugbetaling van de lening door de BIM aan de gemeente, voor deze 

participatie. 

 

Wij zijn ervan overtuigd  dat het concept zich qua productontwikkeling goed heeft bewezen en 

een enorme marktpotentie heeft. Het belang van de ontwikkeling van PlantLab in ’s-

Hertogenbosch/Brabant  is bovendien, zoals hiervoor aangegeven, groot. Om die reden doen 

wij u dit voorstel.  

 

Voordat ons college echter definitief instemt met deze participatie door de BIM in PlantLab, zal 

nog een groot aantal vragen beantwoord dienen te worden. Bovenal gaat dit om de vraag of, 

op basis van het Businessplan, een gedegen en positief oordeel kan worden gegeven over de 

marktpotentie en de slagingskans van PlantLab. Daarnaast moet worden uitgewerkt wat de 

huidige eigenaren alsmede de BIM en de BOM inbrengen in PlantLab en tegen welke 

voorwaarden. Ook dient er meer helderheid te zijn over de positie die een grote strategische 

partner waarschijnlijk gaat innemen. Duidelijk moet zijn of verwacht mag worden dat de 

investering door de BIM inderdaad het gewenste maatschappelijke rendement voor ’s-

Hertogenbosch gaat opleveren. 

 

Afdekking gederfde rentekosten en risico’s uit het structuurfonds 

Uw raad heeft er mee ingestemd dat op het structuurfonds een bedrag van € 1,= miljoen is 

opgenomen ten behoeve van een Incubatorgebouw voor Innovatieve bedrijvigheid Food-

Farma. Bij de behandeling in de commissie FES (28 november jl.) van het raadsvoorstel om 

de Incubator van de voorbereidingsfase naar de planstudiefase over te hevelen, zijn door u 

een aantal opmerkingen gemaakt. 

 

Samenvattend kwamen deze er op neer dat u niet twijfelde aan nut en noodzaak van de 

Incubator om dit type bedrijvigheid te faciliteren. Maar dat u wel nadrukkelijk van mening was 

dat de meest geschikte locatie moest worden gekozen en niet op voorhand Willemspoort. 

Daarnaast heeft u, gelet op de leegstand in de kantoren- en bedrijvenmarkt, aangegeven niet 

te willen opteren voor een nieuwbouw. Wij kunnen u mededelen dat er op dit moment 

gesprekken lopen voor een kleinschalige (tijdelijke) Incubator op Willemspoort in een 

bestaand gebouw met 3 tot 5 bedrijven. Het bedrag van € 1 miljoen structuurfonds hoeft 

daarom vooralsnog niet voor dit doel aangewend te worden.   
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PlantLab behoort tot het type bedrijvigheid dat door de incubator gefaciliteerd zou 

moeten  worden. Wij stellen derhalve voor om ter dekking van de kosten (m.n. gederfde rente) 

en risico’s van de lening aan de BIM, maximaal deze € 1 miljoen voor dit doel aan te wenden. 

Wij beseffen dat wij daarmee niet de procedure structuurfonds volgen. Gelet op het belang en 

de urgentie van onderwerp PlantLab menen wij u dit voorstel te mogen doen. 

 

Vervolgprocedure 

De participatie door de BIM in PlantLab vereist statutair een besluit door de algemene 

vergadering van aandeelhouders van de BIM. De gemeente is voor 99% aandeelhouder, 

naast de Kamer van Koophandel. Ons college zal als aandeelhouder van de BIM 

voorafgaande aan de hierover te houden aandeelhoudersvergadering een definitief standpunt 

innemen over de voorgenomen participatie. Dit doen wij in ieder geval op basis van het 

Businessplan van PlantLab, dat antwoord dient te geven op de hiervoor onder het kopje 

‘risico’s ‘gestelde vragen. Het oordeel van de BOM en de BIM of, gegeven het Businessplan, 

tot participatie kan worden overgegaan, weegt daarbij zwaar. Tenslotte houden wij uiteraard 

rekening met eventuele door Uw raad geformuleerde wensen en bedenkingen.  

 

6) Financiële paragraaf 
 

De BIM is op dit moment niet in de financiële positie om zelf de gevraagde middelen op te 
brengen of zelfstandig op de geldmarkt te verkrijgen. Over de huidige financiële positie van de 
BIM bent u recent geïnformeerd, onder meer via een informatiebijeenkomst voor de 
commissie FES. Daarom zijn wij voornemens de BIM een lening te verstrekken welke 
toegesneden is op dit concrete project. De duur van de lening sluit aan bij de duur van de 
participatie. De te betalen vergoeding is overeenkomstig het rendement dat de BIM maakt op 
de betreffende participatie. Voor de BIM is er dus geen sprake van een risico voortvloeiend uit 
deze participatie. De risico’s komen voor rekening van de gemeente. 
 

Zoals hier boven aangegeven zal de in het structuurfonds gereserveerde € 1,= miljoen voor 

een Incubatorgebouw, aangewend kunnen worden om de kosten (m.n. rente) en risico’s van 

de lening aan de BIM af te dekken. Omdat niet zeker is dat de rentekosten op termijn 

goedgemaakt worden uit het te behalen rendement op de investering, willen wij deze kosten 

op voorhand afdekken. Op jaarbasis betekent dit in ieder geval de gederfde rente over 

maximaal € 3,= miljoen. Op basis van het huidige omslagrentepercentage van 4% zou het 

daarmee gaan om maximaal € 120.000,= gederfde rente op jaarbasis. 

 

Waar mogelijk zal de gemeente zich inspannen om ook nog Europese subsidies, in het 

bijzonder die in het kader van het Europees Fonds voor Regionale Ontwikkeling (EFRO), voor 

de doorontwikkeling van PlantLab te verwerven. Dit kan betekenen dat de omvang van de 

participatie van de BIM lager uitvalt. 

 
 
 
 
Burgemeester en wethouders van ‘s-Hertogenbosch, 
De secretaris, De burgemeester, 
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mr. drs. I.A.M. Woestenberg mr. dr. A.G.J.M. Rombouts 
 
 
 

Bijlagen:  
 

Ter inzage: Documentatie inzake PlantLab (website)
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